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Vyše päťdesiat študentov 
štvrtého ročníka stred-
ných zdravotníckych škôl 

v odbore farmaceutický labo-
rant a ich pedagógov sa v Bra-
tislave zúčastnilo na vzdeláva-
ciom programe Voľnopredajné 
lieky – cesta k šetreniu verej-
ných zdrojov. Seminár je súčas-
ťou systematického vzdeláva-
cieho projektu Edukačný grant 
Nadácie Zentiva.

Nadácia organizuje vzde-
lávanie študentov stredných 
zdravotníckych škôl v odbo-
re farmaceutický laborant už 
druhý rok. Prvý ročník sa ko-
nal pri príležitosti 60. výročia 

otvorenia Strednej zdravot-
níckej školy v Trnave. Tento 
rok Nadácia Zentiva rozšíri-
la program na celé Slovensko 
a päť stredných zdravotníckych 
škôl s odborom farmaceutický 
laborant z Bratislavy, Trnavy, 
Trenčína, Banskej Bystrici 
a z Košíc. Partnermi progra-
mu sú profesionálne a akade-
mické inštitúcie Health Policy 
Institute a Farmaceutická fa-
kulta Univerzity Komenského 
v Bratislave.

Prednášky odborníkov
Cieľom dvojdňového semi-
nára bolo podľa predsedníč-

ky Nadácie Zentiva Beáty 
Kujanovej objasniť študentom 
princípy fungovania zdravot-
níctva na Slovensku, vysvetliť 
liekovú politiku a tvorbu cien, 
prezentovať efektívne nástroje 
marketingu v lekárni, obozná-
miť študentov s aktuálnou le-
gislatívou a etickými princíp-
mi používania liekov.

Odborný a interaktívny 
program vznikol ako výsle-
dok dlhodobej a aktívnej spo-
lupráce odborníkov z farmácie 
a zo zdravotníctva. Prednášky 
a workshopy pripravili lekár-
nici, profesori farmácie, od-
borní konzultanti a marke-

tingoví špecialisti. „Chceli 
sme, aby študenti získali pre-
hľad nielen o samotnom far-
maceutickom priemysle, ale 
najmä o zdravotníctve, spô-
soboch jeho financovania, 
o výskume, liekovej politike, 
marketingu, etike či o legis-
latíve. Seminár je z hľadiska 
komplexnosti a šírky obsahu 
pomerne náročný. Študenti 
následne získajú certifikát 
o jeho úspešnom absolvova-
ní,“ uviedla B. Kujanová.

Edukačný grant
Št udent i  m ajú  aj  tento 
rok možnosť uchádzať sa 

o Edukačné granty Nadácie 
Zentiva. Podmienkou na je-
ho získanie je vypracovať se-
mestrálnu prácu na danú té-
mu. Ich kvalitu budú štu-
denti obhajovať v decem-
bri 2012 pred odbornou ko-
misiou. „Desať najúspeš-
nejších študentov získa od 
Nadácie Zentiva edukačný 
grant vo výške 1000 eur a zá-
roveň víťazná škola dostane 
5000 eur určených na ďalšie 
vzdelávanie,“ dodala Beáta 
Kujanová.

Nadácia Zentiva 

Študentov učili šetriť v zdravotníctve
Na druhom ročníku seminára Nadácie Zentiva sa zúčastnilo vyše 50 študentov z celého Slovenska.

Ing. Peter Pažitný, MSc.
zakladajúci partner a riaditeľ Health Policy Institute

Som rád, že som mohol študentom vysvetliť zdravot-
nícky systém na Slovensku, pretože možno aj oni bu-
dú musieť v budúcnosti existovať so svojou vlastnou 
chronickou chorobou tak, aby ju mohli manažovať 
a žiť s ňou plnohodnotný život. Keďže tento prístup 
v zdravotníctve súčasný systém efektívne neumožňu-
je, táto generácia bude od kompetentných požado-
vať úplne iný konzumentský prístup orientovaný na 
spotrebiteľa. Študenti stredných zdravotníckych škôl 
sú veľmi šikovní, informáciám, o ktorých som hovoril, 
rozumeli a svoj záujem o tému deklarovali otázkami 
v diskusii.

prof. RNDr. Viliam Foltán, CSc.
vedúci Katedry organizácie a riadenia farmácie, FaF UK 
v Bratislave

Vzdelávací program Nadácie Zentiva má odborné 
garancie, ktoré otvárajú stredoškolským odborníkom 
na lieky širšie pochopenie zdravotníckeho charakteru 
ich profesie. Farmaceutickí laboranti svojimi kompe-
tenciami a úlohami v zabezpečení liekmi podporujú 
farmaceutov pri plnení poslania farmácie – zabezpe-
čiť akostný, bezpečný a účinný liek každému potreb-
nému. Preto aj Farmaceutická fakulta UK podporuje 
program a angažovanosťou vo vzdelávacom cykle 
prispieva k rozšíreniu obzoru účastníkov – študentov 
stredných škôl.

Mgr. Juraj Takáč
garant pre študijný odbor farmaceutický laborant na 
Strednej zdravotníckej škole v Trnave

Prednášajúci ponúkli žiakom praktické poznatky a 
skúsenosti, ktoré výborne dopĺňajú a rozširujú klasic-
ké vyučovanie. Študenti mohli aktívne komunikovať s 
prednášajúcimi. Spolupráca Skupiny Sanofi so stred-
nými zdravotníckymi školami na Slovensku v dopln-
kovom vzdelávaní môže odboru výrazne pomôcť v 
ďalšom rozvoji a umožní nám porovnať vzdelanostnú 
úroveň žiakov jednotlivých škôl. Vítam aj edukačné 
granty Nadácie Zentiva, pretože žiaci pri vypracová-
vaní a písaní seminárnych prác získajú veľmi dôležité 
skúsenosti. 

MUDr. Angelika Szalayová
Health Policy Institute

Cieľom mojej prednášky bolo študentom vysvetliť, 
že lieky sú veľmi silne regulovaný trh a v rámci neho 
treba brať do úvahy niektoré aspekty, ktoré výrazne 
ovplyvňujú to, ako ich pacienti užívajú či neužívajú, 
čo môže byť pre absolventov študijného odboru far-
maceutický laborant prínosné v praxi. Mojím cieľom 
nebolo, aby sa naučili detailný zoznam zložitého 
procesu, ktorý funguje v súčasnosti a v budúcnosti 
sa zmení, ale aby o téme rozmýšľali. Chcela som, aby 
chápali, prečo sa tieto zmeny robia, akým smerom 
idú a prípadne, aby sa pokúsili rozmýšľať o tom, ako 
by lieková politika mohla fungovať lepšie.

 NÁZORY

Radka Masaryková
Stredná zdravotnícka škola Trnava

Na seminári som sa dozvedela nové informácie o pre-
vádzke lekárne, ale aj o celom jej manažmente. Zaujala 
ma prednáška o zdravotníckom systéme na Slovensku, 
kde sme sa dozvedeli o odvodoch do zdravotných po-
isťovní, ale aj o nákladoch na zdravotnú starostlivosť. 
Pevne verím, že tieto informácie mi pomôžu aj na blí-
žiacich sa maturitných skúškach. Myslím si, že takéto 
podujatie je veľmi dobrá skúsenosť do budúcnosti, keď 
sa budem rozhodovať, či pôjdem pracovať do lekárne, 
alebo budem ďalej študovať.

Michal Hajmach
Stredná zdravotnícka škola Trenčín

Prvýkrát som sa zúčastnil na takomto odbornom se-
minári. Vďaka Nadácii Zentiva som sa mohol dozve-
dieť nové informácie, čo je pre náš študentov veľmi 
príjemná zmena oproti klasickej výučbe v škole. 
Pre mňa bola veľmi zaujímavá prednáška o zdra-
votníckom systéme na Slovensku, ako aj prednáška 
o právnych aspektoch v zdravotníctve a v legislatíve. 
Dozvedel som sa, ako sa v zdravotníctve získavajú fi-
nancie, ale aj ako sa môžeme snažiť manažovať svoje 
zdravie. 

Lenka Podpinková
Stredná zdravotnícka škola Košice

Na takomto odbornom seminári z odboru zdravotníc-
ky farmaceut som prvýkrát. Oceňujem profesionálny 
a otvorený prístup odborníkov, ktorí nám popri od-
borných prednáškach umožnili aj plynulo sa zapájať 
do diskusie. Na prednáške som sa napríklad dozvede-
la, aké právne normy sa týkajú pracovníka v lekárni. 
Tento študijný odbor som sa rozhodla študovať preto, 
lebo rada pomáham ľuďom a chcem pomôcť chorým 
ľuďom, ktorých je v dnešnom uponáhľanom svete 
stále viac.

Tomáš Magda
Stredná zdravotnícka škola Košice 

V škole som mal možnosť absolvovať podobné se-
mináre, no neboli na takej vysokej úrovni ako na 
odbornom podujatí Nadácii Zentiva. Hlavnou té-
mou boli voľnopredajné lieky, čo ma ako budúceho 
farmaceutického laboranta veľmi zaujíma. Tento 
odbor som sa rozhodol študovať hlavne preto, le-
bo ma zaujímajú liečivé rastliny a pri tejto práci je 
možnosť preferovať prírodnú liečbu a ponúkať lieči-
vá pacientom vo forme liečivých čajoch alebo v inej 
podobe.
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Pripravil Marcel Lincényi
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„Desať 
najúspešnejších 
študentov získa od 
Nadácie Zentiva 
edukačný grant vo 
výške 1 000 eur.

Beáta Kujanová
predsedníčka Nadácie 
Zentiva
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